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 Χωρίζω σε συλλαβές τις παρακάτω λέξεις :   

κίτρινο :  ______________________  άρρωστος :  ______________________ 

γράμμα :  ______________________   αστραπές :  ______________________ 

όρθιος :  ______________________  Οκτώβριος :  ______________________  

αστέρι :  ______________________  μάτια  :  ______________________ 

όρθιος :  ______________________  παίρνω :  ______________________ 

ναυτικός :  ______________________  συντροφιά :  ______________________ 

κάστρο :  ______________________  υπεύθυνη :  ______________________ 

έκφραση :  ______________________  όποιος :  ______________________ 

 

Πρέπει να ξέρω : 

 Οι λέξεις αποτελούνται από μικρά κομμάτια που τα λέμε συλλαβές. Ανάλογα με τον 

αριθμό των συλλαβών, χωρίζουμε τις λέξεις σε :  

 Μονοσύλλαβες : που έχουν μία μόνο συλλαβή. π.χ. φως, και (οι μονοσύλλαβες 

λέξεις δεν παίρνουν τόνο (εκτός από τα πού, πώς, ή στις περιπτώσεις που έχουμε 

ήδη πει). 

 Δισύλλαβες : που έχουν δύο συλλαβές. π.χ. κά – τω, παί – ζω  

 Τρισύλλαβες : που έχουν τρεις συλλαβές. π.χ. σε – λί – δα, δια – βά – ζω  

 Πολυσύλλαβες : που έχουν παραπάνω από τρεις συλλαβές. π.χ. σο – κο – λά – τα    

 Οι συλλαβές που σχηματίζουν τις λέξεις έχουν όνομα :  

 Η τελευταία συλλαβή λέγεται λήγουσα. π.χ. χαρά → χα – ρά (ρά → λήγουσα) 

 Η προτελευταία συλλαβή (δεύτερη από το τέλος) λέγεται παραλήγουσα.             

π.χ. καλοκαίρι → κα – λο – καί – ρι  (καί → παραλήγουσα) 

 Η τρίτη συλλαβή από το τέλος λέγεται προπαραλήγουσα. 

π.χ. παράθυρο → πα – ρά – θυ – ρο   (ρά → προπαραλήγουσα) 

 Προσοχή ! Καμία λέξη δεν τονίζεται πιο πάνω από την προπαραλήγουσα. 

.   



 Κυκλώνω στις παρακάτω λέξεις :  

  τη λήγουσα : α υ λ ή,  κ α λ η μ έ ρ α,  κ α ρ ά β ι,  χ ι ό ν ι,  δ ή μ α ρ χ ο ς  

  την παραλήγουσα : π α τ ρ ί δ α,  κ ά μ π ο ς,  α ν θ ί ζ ω,  Α π ρ ί λ ι ο ς,  ο δ η γ ό ς 

  την προπαραλήγουσα : δ ά σ κ α λ ο ς,  ά ν θ ρ ω π ο ς,  ε υ τ υ χ ί α,  π α λ ι κ ά ρ ι  

 Γράφω τις συλλαβές των παρακάτω λέξεων στη σωστή στήλη, όπως στο παράδειγμα :  

Λέξεις Προπαραλήγουσα Παραλήγουσα Λήγουσα 

τροφή  τρο φή 

κατσίκα 

 

   

παίζοντας    

μεγάλος    

μνημείο    

αηδόνι    

σπουργίτης    

αγόρι    

αίθουσα    

γάιδαρος    

δουλειά    

 

 Γράφω τις παρακάτω λέξεις στη σωστή στήλη, όπως στο παράδειγμα :  

κόρη, επιτυχία, λάστιχο, εμένα, από, μια, κορίτσι, χελιδόνι, πια, μυστικά, 

βλαστός, σας, καταιγίδα, καιρός, χιονόπτωση, με, τόπους, βόρεια, και, ευχαριστώ 

Μονοσύλλαβες Δισύλλαβες Τρισύλλαβες Πολυσύλλαβες 

 κόρη   

    

    

    

    

 

  

 

Ονοματεπώνυμο : ______________________________________  
 

 


